
Geachte voorzitter en leden van de Commissie Koninkrijksrelaties, 

Op de website van de Tweede Kamer lees ik dat 22 januari 2020 wederom een 
procedurevergadering van uw Commissie plaatsvindt. Het lijkt me een goed moment om u 
weer even bij te praten. Bovendien is het bijna twee jaar geleden dat de interventie van de 
Rijksoverheid in februari 2018 plaatsvond. 
 
Met name dit laatste feit is aanleiding voor enige geruchten op het eiland: er zouden personele 
wisselingen in het regeringscommissariaat in de lucht hangen. Weliswaar houd ik er niet van 
om mij in te laten met geruchten maar het is natuurlijk wel een toepasselijke kapstok om nog 
maar eens onder uw aandacht te brengen dat de informatievoorziening vanuit het lokale 
bestuur aan de Statiaanse bevolking zo goed als non-existent is te beschouwen. Ik weet niet of 
ik u wel eens de zgn. mushroom-routine heb gemeld (is mij eens aangereikt in een vroegere 
werkomgeving); hij lijkt mij kernachtig weer te geven hoe de informatievoorziening hier op 
het eiland verloopt: "keep them in the dark and feed them with shit". 
 
In de agenda van de procedurevergadering zie ik aan het eind - onder punt 14: overzicht 
ongeplande KR-activiteiten - Sint Eustatius tweemaal genoemd maar met een teleurstellende 
prioriteit. Het zij zo. Ik moet daarmee leren leven. Toch wil ik graag van de gelegenheid 
gebruik maken om enkele punten onder uw hernieuwde aandacht te brengen. 
 
Op uw initiatief is een vergelijkende studie gemaakt naar een optimale relatie tussen Sint 
Eustatius (of breder: de Caribische onderdelen van het Koninkrijk) en het "moederland" 
Europees Nederland. De vergelijking betrof de wijze waarop, naast Nederland, Denemarken, 
Frankrijk en het Verenigd Koninkrijk de relatie met hun overzeese gebiedsdelen 
onderhouden. Na verschijning van het rapport heb ik echter geen ontwikkelingen meer 
vernomen. 
 
Een ander punt betreft de financiële infrastructuur op ons eiland. Het ministerie van Financiën 
en PriceWaterhouseCoopers hebben een half jaar geleden enige documenten hieromtrent 
wereldkundig gemaakt. Waarover ook verder moge worden gediscussieerd (BES-bank versus 
NL-banken, euro of toch de US-dollar, uitrollen van BSN's over Caribisch Nederland), het is 
inmiddels oorverdovend stil geworden rondom dit onderwerp. 
 
Weer een ander aandachtspunt betreft de luchtverbindingen. Een keurig rapport met 
aanbevelingen, gericht op publiek en regulier in te richten luchtverbindingen op basis van 
PSO's, heeft het levenslicht aanschouwd. Ik zie op basis hiervan de mogelijkheid van een 
sluitend te maken 'business case' voor kostendekkende luchtverbindingen met de 
benedenwindse eilanden wanneer een en ander in samenhang wordt gezien met de periodiek 
noodzakelijke 'medical flights'. Maar ook dit onderwerp lijkt van de overlegtafel gevallen. 
 
Recent heb ik u cc: geïnformeerd over ontwikkelingen in het domein van de volksgzondheid 
en in dat van het onderwijs. U heeft een afschrift ontvangen van mijn observaties, gezonden 
aan de Commissies van de Tweede Kamer betreffende VWS resp. OCW. Ik hoop dat deze 
observaties leiden tot gewenste aanpassingen in beleid of bestuur. Ik wacht af... (wat kan ik 
immers anders?). 
 
Dit zijn zomaar wat "grotere" onderwerpen waarop ik graag wat meer zicht op concrete 
ontwikkelingen zou willen hebben. Dat "dichter bij huis" nog geen meter vooruitgang is 
geboekt met het wegenrenovatieproject is mogelijk niet iets waarbij doden of gewonden 



vallen maar ik vraag mij af welke ophef in Den Haag zou zijn gemaakt wanneer vergelijkbare 
projecten in Europees Nederland eenzelfde "voortgang" zouden kennen. 
 
En zo wordt het algemene gevoel van een tweederangs Nederlander te zijn (i.c. inwoners van 
Sint Eustatius) alleen maar meer voeding gegeven. Over deze (non-)ontwikkelingen worden 
de inwoners bovendien niet geconsulteerd of zelfs maar geïnformeerd. Tja, mij bekruipt het 
gevoel dat u het ook graag anders zou willen zien. Ik hoop het maar. Deze hoop op "beter" is 
het licht dat ik graag in de spreekwoordelijke tunnel wil zien. 
 
Laat ik afronden met u een vruchtbaar overleg toe te wensen waarbij ik hoop dat op de 
verschillende hiervoor genoemde onderwerpen in het voor ons liggende nieuwe jaar 2020 
werkelijk concrete ontwikkelingen mogen worden verwelkomd. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Ir. J.H.T. (Jan) Meijer MBA. 


